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RG - 0002.P.XI.2015 

 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XI/ 2015 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 19 listopada 2015 r. 

 

 

Punkt 1. 

Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6.  

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa 

Kolniczki. 

Punkt 8.  

Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie  i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2016-2025 dla  Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą. 

Punkt 9.  

Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 10.    
Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2016 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 11.    
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 12.    
Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta za okres 11 kwartałów przyjmowanej 

jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2016 na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  

Punkt 13.    
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości.  

Punkt 14.    
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  

Punkt 15.    

Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

Punkt 16.    
Przyjęcie uchwały w sprawie wygaszenia uchwały nr XII/79/2007 Rady Gminy Nowe Miasto nad 

Wartą z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie opłaty targowej.  
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Punkt 17.    

Interpelacje Radnych. 

Punkt 18.   

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 19.   
Zamknięcie Sesji. 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji. 
 Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15

00
 otworzył XI Sesję Rady 

Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład wynosi 15 Radnych, obecnych jest 

12 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 Radny Jacek Nyczke prosił o uczczenie minutą ciszy ofiary zamachu we Francji.  

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że porządek posiedzenia sesji Radni otrzymali 

na posiedzeniu komisji wraz z projektami uchwał. Jednakże porządek posiedzenia ulegnie 

zmianie, gdyż zostaną wprowadzone wnioskiem formalnym trzy uchwały, mianowicie: 

1) Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Wartą do partnerstwa                             

z Powiatem Średzkim w realizacji projektu pod nazwą „Integracja i aktywizacja 

społeczno-zawodowa osób z terenu województwa wielkopolskiego” w latach 2016-201 7. 

2) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej                         

dla uczniów.  

3) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oddanych                              

w użytkowanie wieczyste. 

W związku z powyższym porządek posiedzenia będzie następujący: 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6.  

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Kolniczki. 

Punkt 8.  

Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie  i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2016-2025 dla  Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą. 

Punkt 9.  

Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 10.    
Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2016 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 11.    
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
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Punkt 12. 

Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Wartą do partnerstwa                             

z Powiatem Średzkim w realizacji projektu pod nazwą „Integracja i aktywizacja społeczno-

zawodowa osób z terenu województwa wielkopolskiego” w latach 2016-2017. 

Punkt 13.    
Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta za okres 11 kwartałów przyjmowanej 

jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2016 na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  

Punkt 14.    
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości.  

Punkt 15.    
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  

Punkt 16.    

Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

Punkt 17.    
Przyjęcie uchwały w sprawie wygaszenia uchwały nr XII/79/2007 Rady Gminy Nowe Miasto nad 

Wartą z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie opłaty targowej.  

Punkt 18. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej                         

dla uczniów.  

Punkt 19. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oddanych w użytkowanie 

wieczyste. 

Punkt 20.    

Interpelacje Radnych. 

Punkt 21.   

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 22.   
Zamknięcie Sesji. 

 Porządek Sesji został przyjęty 12 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Pan Tomaszewski poinformował, że protokół z X Sesji tradycyjnie zamieszczony był na 

stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

Protokół z X Sesji został przyjęty 12 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Tomaszewski informował, że od ostatniej sesji minęły 3 tygodnie, w tym czasie 

Przewodniczący odbył dwa dyżury, trzeci dyżur pełniła Wiceprzewodnicząca Rady, gdyż 

Przewodniczący był poza terenem gminy. 5 listopada odbyło się posiedzenie komisji, na którym 

analizowane były projekty na dzisiejszą sesję, dyskutowano też na temat przekazania wozu 

strażackiego z OSP Klęki. Przyszli druhowie z OSP Wolica Kozia, w najbliższym czasie będzie 

podjęta decyzja co dalej z tym samochodem. Poza tym odbyły się uroczystości związane                        

z obchodem Święta Niepodległości 11 listopada.   

 

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Wójt Gminy ze względów zdrowotnych prosił o zwolnienie ze swojej wypowiedzi.   
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Ad 7) Przyjęcie uchwały Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej 

Sołectwa Kolniczki. 

Projekt uchwały omówił pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady w związku                  

z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/56/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie  i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2016-2025 dla  Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały szczegółowo omówiła na 

posiedzeniu wspólnym komisji pani Iwona Golińska Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej.              

Pan Tomaszewski zwrócił się do Radnych czy ktoś ma pytania względem uchwały. W związku                      

z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/57/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały również szczegółowo 

omówiła na posiedzeniu wspólnym komisji pani Golińska.               

W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/58/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad10)  Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                              

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016 dla Gminy Nowe Miasto nad 

Wartą. 

 Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016 także był 

przedyskutowany przez Radnych na posiedzeniu komisji.  

Pan Tomaszewski prosił o ewentualne uwagi co do uchwały. W związku z brakiem pytań 

przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/59/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

 Przewodniczący Rady zaprosił do przedstawienia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą panią Bernadettę Staszak 

Dyrektora PCPR-u w Środzie Wlkp.  

Pani Staszak przedstawiła m.in.: Liczbę rodzin korzystających z pomocy społecznej z uwagi na 

powody wystąpienia trudnej sytuacji w latach 2010 – 2015. 
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Przyczyny przyznania pomocy 

Liczba rodzin w latach 

2010 2011 2012 2013 2014 
Do 

30.08.2015 

Ubóstwo 188 185 185 192 195 151 

Bezdomność 7 10 7 7 13 14 

Bezrobocie 143 149 148 167 175 135 

Niepełnosprawność lub 

długotrwała choroba 
184 181 196 216 280 242 

Ochrona macierzyństwa 79 68 55 64 66 44 

Bezradność w prowadzeniu 

gospodarstwa domowego 
102 147 142 129 129 96 

Alkoholizm 62 66 68 72 74 58 

Narkomania 0 0 0 0 0 0 

Trudności 

w przystosowaniu do życia po 

opuszczeniu zakładu karnego 

4 4 10 6 13 2 

Źródło: Dane Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą
1
. 

 

Powody korzystania ze świadczeń pomocy społecznej w latach 2010-2015. 
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Źródło: Dane Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą
2
. 

Pani Dyrektor informowała iż powodem korzystania ze świadczeń pomocy społecznej w latach 

                                                 
1 Za.: Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016- 2025 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą, s. 29. 
2 Tamże, s. 30. 
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2010-2015 to ubóstwo, niepełnosprawność, długotrwała choroba, bezrobocie, bezradność oraz 

niewydolność opiekuńczo-wychowawcza, a także uzależnienie od alkoholu. Ośrodek Pomocy 

Społecznej realizuje następujące świadczenia pieniężne: zasiłki stałe, zasiłki okresowe, zasiłki 

celowe, specjalne zasiłki celowe. Poza tym pani Staszak przedstawiła tabele o liczbie udzielonych 

poszczególnych form zasiłków w latach 2010-2015 przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym 

Mieście nad Wartą. 

 
Źródło: Dane Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą

3
. 

 

Ponadto Pani Bernadetta Staszak szeroko przeanalizowała dokument Strategii, po czy 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych z prośbą o zadawanie pytań jeżeli takie są.  

 Radny Artur Borkowski pytał czy jest przygotowana symulacja ile osób w wieku 

poprodukcyjnym będzie w naszej gminie. 

Pani Staszak informowała, że prognozuje się, że będzie to 26,7 %, na dzisiaj jest 

15% - dane dot. powiatu.   

 Radny Jacek Nyczke pytał jak jest przyjmowany wiek poprodukcyjny, ile lat. 

 Pani Dyrektor informowała Radnego, że jest to wiek 60 plus. 

  Radny Marek Mroziński informował, że dokument jest dobrze przygotowany, zostało to 

ładnie przedstawione, ale nie było mowy o tym jaka jest aktywność osób objętych pomocą 

społeczną. Jakie są podejmowane ich działania w celu usunięcia tej swojej sytuacji, 

powinny być podejmowane jakieś działania aby tych ludzi zmusić do pracy, bo oni mają 

świadomość, że im się należy i nie muszą nic robić.  

 Pani Staszak proponowała, aby odpowiedzieć na to pytanie przy projekcie kolejnej 

uchwały, bo kolejny projekt uchwały będzie odpowiedzią na to pytanie.  

 Radny Ratajczak pytał czy osoby pobierające świadczenia z pomocy społecznej będą                 

w stanie to odpracować.  

Pani Staszak informowała Radnego, że Ośrodek Pomocy Społecznej i inne 

placówki niosące pomoc działają w oparciu o przepisy prawa, ustawodawca jasno określa 

formy niesienia pomocy osobom potrzebującym. Faktycznie problemem jest z aktywizacją 

tych osób. 

 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie za podjęciem 

uchwały.  

                                                 
3 Ibidem, s. 29. 

Rodzaj świadczenia 

Liczba rodzin w latach 

2010 2011 2012 2013 2014 Do sierpnia 

2015 

Zasiłek stały 22 24 26 33 37 34 

Zasiłek okresowy 142 124 142 197 185 120 

Zasiłek celowy  

w tym celowy 

specjalny 

237 

102 

 

227 

101 

251 

112 

264 

101 

272 

114 

180 

72 



7 

 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/60/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Wartą do 

partnerstwa z Powiatem Średzkim w realizacji projektu pod nazwą „Integracja                                  

i aktywizacja społeczno-zawodowa osób z terenu województwa wielkopolskiego” w latach 

2016-2017.   

Pani Dyrektor informowała, że odpowiedzią na pytania Radnego Mrozińskiego                            

i Ratajczaka jest projekt tej uchwały. Jest to projekt dotyczący rozdania pozakonkursowego czyli 

w tych latach ten program nie zakłada możliwości aplikowania o środki unijne przez gminy czyli 

przez jednostki gminne, ośrodki pomocy społecznej, ponieważ nie wszystkie ośrodki pomocy 

społecznej, nie wszystkie gminy w naszym województwie zadeklarowały chęć przystąpienia         

do realizacji projektów. Gmina Nowe Miasto zadeklarowała swój udział, ale na ponad 350 

ośrodków gminnych zaledwie 50 tą deklarację złożyło. Natomiast Powiatowe Centra wszystkie 

przystąpiły, zadeklarowały udział w tym projekcie, stąd też Powiatowe Centrum zaprosiło Ośrodki 

Pomocy Społecznej do partnerstwa w tym projekcie.  

Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście wykazał taką chęć, taką wolę 

przystąpienia do projektu bo widział taką potrzebę o której właśnie Radni mówili- aktywizacja 

zawodowa i społeczna. Do tego projektu planuje przystąpić również Gmina Krzykosy i Gmina 

Środa Wielkopolska. W tym rozdaniu, na lata 2016-2017 dla naszego powiatu Urząd Marszałka, 

Samorząd Wojewódzki wylicza środki finansowe dla poszczególnych jednostek samorządowych, 

dla naszego powiatu wyliczono kwotę 1 milion 226  tys. zł, natomiast w związku z tym, że gminy 

przystępują do partnerstwa można aplikować o większe środki i taki wniosek- bo do                        

30 października- powiaty musiały złożyć, a powiat złożył na prawie 2 miliony złotych. Są to 

środki pewne, gdyż teraz przedmiotem analizy i oceny jest wniosek PCPR-u, ale pani Dyrektor 

jest pozytywnie nastawiona w tym temacie, gdyż partnerstwo jest wyżej oceniane. Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Nowym Mieście wykazał potrzebę na ponad 300 tys. zł.  

Zgodnie z zaleceniami tego programu można aktywizować osoby z tzw. III profilu, czyli 

takie które urząd pracy kwalifikuje na III filar, czyli osoby długotrwale bezrobotne. Jest to 

odpowiedź na te pytania Radnych, po to będą te działania, po to ten projekt, aby te osoby 

aktywizować.  

Przewodniczący zaproponował dyskusję w tym temacie.   

 Radny Mirosław Ratajczak wyraził zdanie, że Rada dofinansowuje opiekę społeczną, ale 

Radni nie wiedzą na co te pieniądze są przeznaczone. Powinno być przedstawione Radzie 

ile z danej wsi osób pobiera świadczenia z Ośrodka Pomocy. 

Pani Iwona Golińska wyraziła zdanie, że dwa razy do roku przychodzi do Ośrodka 

Pomocy Społecznej komisja rewizyjna, której pan Ratajczak jest przewodniczącym. 

Nigdy nic nie było ukrywane, wszystko Radni mieli przedstawione ile środków na 

co idzie. Poza tym jest sprawozdanie roczne, była prezentacja jakie środki idą na 

zasiłki celowe, ile na okresowe, ile na utrzymanie, wszystko było jasno 

przedstawione.  

 Przewodniczący Rady wyraził zdanie, że tak dokładnie było, wszystko było co roku jasno     

i przejrzyście przedstawiane przez panią Kierownik. Po to jest ten projekt. Po zakończeniu 

projektu Rada na pewno będzie miała przedstawione sprawozdanie, będą odpowiednie 

wnioski.   

 Pani Staszak dodała, że w projekcie wytyczne jasno mówią że jeżeli chodzi o wskaźnik 

zatrudnienia, w stosunku do osób bezrobotnych z III profilu – bo tylko tacy beneficjenci                         

w tym projekcie muszą być, jeżeli jest 100 osób tego projektu to co najmniej 60 % muszą 
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to być osoby bezrobotne III profilu, czyli jest to duża grupa tych osób trudnych, gdzie 

urząd pracy ich zakwalifikował ze względu na ich bierność, ograniczenia.   

 Radny Wincenty Pawelczyk pytał dlaczego inne ośrodki nie przystępują do tego projektu. 

Pani Staszak informowała, że zależy to od dobrej woli, jest to trudny projekt, 

potrzeba wiele wysiłku, pracy, potrzebne jest dobre zaplecze kadrowe, musi być 

wola.  

 Radna Zofia Kędziora odniosła się do wypowiedzi Radnego Ratajczaka. Radna wyraziła 

zdanie, że wszystko jest w budżecie, w poszczególnych paragrafach są przedstawione 

przychody, wydatki, ponadto są co roku zdawane jest sprawozdanie. Poza tym pani 

Kierownik jest na każdej sesji i jak są jakieś pytania czy wątpliwości to można dopytać. 

Co do projektu to nie wiadomo czy te środki pozyskamy, a należy dodać, że każdy projekt 

jest szczegółowo rozliczany.  

 Pani Staszak poinformował, że Rada dodatkowych środków nie będzie zabezpieczała, nie 

ma takiej potrzeby, bo pani Kierownik tak to pomyślała, że zabezpieczyła środki 

wykładane na pomoc tym osobom tj. 15% właśnie na ten projekt i to je zaktywizuje.  

 Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, że te projekty tych ludzi uczą bierności, może 

lepiej jakby te środki przeznaczyć na budowę fabryki, aby poszli do pracy. 

Pani Golińska informowała Radnego, że zapewne Radny zauważył, że większość 

osób korzystających z pomocy są to osoby niepełnosprawne albo dotknięte 

długotrwałą chorobą. To znaczy, że wzrasta grupa osób korzystających z zasiłku 

stałego. To znaczy, że są to osoby posiadające stopień niepełnosprawności i nie 

mają żadnych świadczeń, ani renty ani emerytury. W przypadkach statystycznych 

spada liczba osób bezrobotnych. Być może jak zostanie wprowadzone to, że leki 

dla pewnej grupy osób będą darmowe, może ta grupa osób zmaleje.     

 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie za podjęciem 

uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/61/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta za okres 11 kwartałów 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2016 na terenie Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym przedstawił negatywną opinię 

Izby Rolniczej na temat obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2016r., 

ogłoszoną w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 

2015r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2016 (M.P. 2015, poz.1025) z kwoty 53,75 zł za 1 dt do kwoty 

53,00 zł za 1 dt. Następnie na Tomaszewski otworzył dyskusję.  

 Radny powiatowy pan Stefan Kominek wnioskował o obniżenie średniej ceny skupu żyta 

za okres 11 kwartałów do kwoty 45,00 zł za 1 kwintal. Radny dodał, że jeżeli Rada ma 

podjąć uchwałę w takiej formie to lepiej jej nie podejmować.  

Do wniosku pana Kominka dołączył się Radny Mariusz Paszek a także sołtysi                          

M. Banaszak, H. Prochownik oraz J. Matuszak.  

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że w każdej branży są lepsze i gorsze lata,                      

co roku podatek rolny jest zmniejszany, poza tym od suszy ubezpieczyło się tylko                            

68 rolników na 1 300 000 gospodarstw rolnych w kraju- mimo tego, że państwo                    

z budżetu dopłaca do ubezpieczeń. Raz jest za mokro, raz jest za sucho to należy się 

ubezpieczyć, firmy transportowe ubezpieczają się i większość innych przedsiębiorców 
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również.  

 Radny Henryk Prochownik wyraził zdanie, że jak się nie zna to się nie wypowiada, bo od 

suszy ubezpieczenia nie ma.  

Radny Juliusz Twardowski informował, że cytuje dane rządowe, te które słyszy                 

z telewizji.  

 Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, że 58% rolników wg. danych GUS żyje ponad 

przeciętną, jeżeli Rada ma nie podejmować uchwały to faktycznie niech zostanie stawka 

podana przez GUS. 

 Radny Twardowski dodał, że w każdym przedsiębiorstwie tak jest, raz lepiej, raz gorzej,                

w tym roku było gorzej w przyszłym może być lepiej.  

 Radny Mroziński wyraził zdanie, że rolnicy są najbardziej uprzywilejowaną grupą                          

w gminie, obniżana jest stawka podatku, obniżana dzierżawa, budżet nie będzie opierany 

tylko na rolnikach. Z branży transportowej nikogo nie ma, nikt nie prosi o obniżenie 

podatku od środków transportowych, a jak wiadomo ropa też poszła w górę.  

 Przewodniczący poinformował, że Rada jest zobowiązana do podjęcia uchwały czy,                

wg. stawki proponowanej przez GUS czy Wójta.  

 Przewodniczący zarządził 5cio minutową przerwę, celem skonsultowania projektu 

uchwały.  

Po przerwie pan Tomaszewski poinformował, że będą wnioski formalne do przegłosowania:  

a) Radny Mariusz Paszek zaproponował obniżenie ceny skupu żyta na 45 zł za kwintal żyta,  

b) Drugi wniosek to pozostanie przy stawce proponowanej w uchwale tj. 53,00 zł za kwintal 

żyta. 

Za wnioskiem „a” opowiedziało się 4 za, 6 przeciw, 2 wstrzymujące.  

Za wnioskiem „b” opowiedziało się 5 za, 3 przeciw, 3 wstrzymujące. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 6 Radnych, 3 głosy przeciwne, 3 głosy wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XI/62/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od 

nieruchomości.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. W zawiązku                       

z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/63/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. W zawiązku                       

z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/64/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. W zawiązku                       

z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/65/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 17) Przyjęcie uchwały w sprawie wygaszenia uchwały nr XII/79/2007 Rady Gminy Nowe 

Miasto nad Wartą z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie opłaty targowej.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. W zawiązku                       

z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/66/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 18) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej                         

dla uczniów. 

 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. W zawiązku                       

z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/67/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 19) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oddanych                         

w użytkowanie wieczyste. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący, po czym otworzył dyskusję. W zawiązku                       

z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XI/68/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 19 listopada 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 20) Interpelacje Radnych. 

 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły w związku z czym przeszedł do 

punktu kolejnego. 

 

Ad 21) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Jarosław Stawicki informował, że ostatnio została podana informacja,                             

że mieszkaniec Gminy Nowe Miasto podawał się za członka Al-Ka’idy i poinformował 

funkcjonariuszy policji, że posiada ładunki wybuchowe, że przetrzymuje je w pałacu                       

w Szypłowie - była to jednak nieprawdziwa informacja, gdyż pałac został przeszukany.  

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że wydarzył się wypadek w Szkole w Boguszynie.  

Radny dodał, że pani Dyrektor zachowała się bardzo opieszale, być może nie potrafi 

udzielić pierwszej pomocy. Dziecko choruje na padaczkę, złamało ręka i zamiast udzielić 

pierwszej pomocy dzwonić po pogotowie, to pani Dyrektor szukała rodziców. Poza tym 

dziecko złamało tą rękę na placu zabaw, pytanie nasuwa się czy nikt nie pilnował tych 

dzieci.  

Wójt informował, że za to co dzieje się w szkole odpowiada Dyrektor, jest to 

wewnętrzna organizacja szkoły, Jeżeli dziecko miało jeszcze jakieś dysfunkcje to 

szkoła powinna o tym wiedzieć, kadra powinna być przygotowana w zakresie 
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udzielania pomocy. Wójt wyraził zdanie, że zakłada, że wszystko zostało 

dopilnowane, ale Wójt porozmawia z Dyrektorami.  

Radna Agnieszka Król informowała Radnego, że takie są procedury, najpierw 

informuje się rodziców, gdyby było zagrożenie życie wtedy dzwoni się po 

pogotowie. Być może jest tak, że kadra nie jest przeszkolona, ale pielęgniarki                  

w szkołach mają wszystko co jest potrzebne do udzielenia pomocy 

przedmedycznej.  

 Radny Marek Mroziński informował, że są pewne plany co do działki na krzyżówce                   

w Klęce, ma tam być stacja benzynowa, Radny pytał co stanie się wtedy ze ścieżką 

rowerową.  

Wójt informował, że jeżeli będzie coś tam robione to wtedy grunt gdzie przebiega 

ta ścieżka zostanie wykupiony, ścieżka nie będzie likwidowana.  

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że na nowej drodze przy nowo wybudowanym 

chodniku postawiono znak „droga tylko dla rowerów”, jest to śmieszna sytuacja bo 

wychodzi na to, że pieszy nie może korzystać z tego chodnika. Powinien być znak 

dwuznaczny dla pieszych i rowerów.  

 Radna Zofia Kędziora prosiła Wójta o wyrównanie polnych dróg.  

Wójt informował, że sołtys z Roguska zrobi próbę jak to będzie się równało.  

 Przewodniczący Rady informował, że w miesiącu grudniu komisja odbędzie się                          

17 grudnia natomiast sesja planowana była na 31 grudnia, ale prawdopodobnie odbędzie 

się 30 grudnia popołudniu. Ponadto pan Tomaszewski prosił o złożenie planów pracy na 

rok 2016.  

 

Ad 22) Zamknięcie Sesji. 
O godzinie 18

00
 Przewodniczący zamknął XI Sesję Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała         Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady 

Julita Ciarcińska-Wachowiak                /-/ Waldemar Tomaszewski 

 

 


